
DPr-BRM-II.0012.7.1.2020 

Protokół nr 18/I/2020 

posiedzenia Komisji Kultury  
Rady Miejskiej w Łodzi, 

z dnia 28 stycznia 2020 roku 
 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   - 18 radnych, 

obecnych   - 15radnych, 

nieobecnych    - 3 radnych, tj.: 

1. radna p. Antonina Majchrzak – nieobecna nieusprawiedliwiona, 

2. radna p. Monika Malinowska – Olszowy – nieobecna nieusprawiedliwiona, 

3. radna p. Agnieszka Wieteska – nieobecna nieusprawiedliwiona.  

oraz zaproszeni goście.  

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyli:  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka. 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 17/XII/2019 z dnia 3 grudnia 2019 r.  

2. Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Kultury za okres: 29 listopada 2018 r. –  

3 grudnia 2019 r.  

3. Przyjęcie planu pracy Komisji Kultury na 2020 r.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2020 rok – druk nr 18/2020.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2020-2040 – druk nr 19/2020.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały stanowisko - apel do Prezydenta Miasta Łodzi 

o podjęcie działań zmierzających do wykonania przyłącza gazowego do znicza przy 

Pomniku Martyrologii Dzieci w parku im. Szarych Szeregów – druk BRM nr 6/2020.  

7. Sprawy nazewnicze.  
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8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia:  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka po stwierdzeniu quorum, na podstawie 
podpisów na liście obecności radnych, otworzyła obrady. Poinformowała, że członkowie 
Komisji otrzymali zaproszenia za pośrednictwem Aktówki. Zapytała o propozycje zmian 
dziennego porządku obrad.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka poddała pod głosowanie przyjęcie 
dziennego porządku obrad.  

Komisja w drodze aklamacji przyjęła dzienny porządek obrad.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka powitała nową dyrekcję Wydziału 
Kultury. Czy będzie obecny pan dyrektor? 

P.o. zastępca dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: pan dyrektor jest 
nieobecny. Przebywa na spotkaniach. Ja go zastępuję.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka poproszę, w imieniu Komisji, aby na 
kolejnym posiedzeniu, lutowym, pan dyrektor przedstawił istotne kierunki działania Wydziału 
Kultury.  

Ad 1. Przyjęcie protokołu nr 17/XII/2019 z dnia 3 grudnia 2019 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: zapytała o uwagi do protokołu 
nr 17/XII/2019 z dnia 3 grudnia 2019 r. doręczonego państwu radnym za pośrednictwem 
Aktówki.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poddała pod głosowanie Komisji 
przyjęcie protokołu nr 17/XII/2019 z dnia 3 grudnia 2019 r.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” przyjęła protokół nr 17/XII/2019 z dnia 3 grudnia 2019 r.  

Ad 2. Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Kultury za okres: 29 listopada 2018 r. –  
3 grudnia 2019 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: projekt sprawozdania został załączony 
do Aktówki. Czy są uwagi? 

Uwag nie zgłoszono.  

Pytania.  
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Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poddała pod głosowanie Komisji 
przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Kultury za okres: 29 listopada 2018 r. –  
3 grudnia 2019 r.  
 
Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” przyjęła sprawozdanie z prac Komisji Kultury za okres: 29 listopada 
2018 r. – 3 grudnia 2019 r.  
 
Ad. 3. Przyjęcie planu pracy Komisji Kultury na 2020 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: w przedłożonym projekcie planu pracy 
w stosunku do planu pracy na rok 2019 zaproponowałam dokonanie zmian:  

• Wykreślony został punkt dotyczący rozpatrywania petycji. Umieszczenie tego punktu 

nie jest zasadne z uwagi na funkcjonującą Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.  

• Dość znacząco został zmieniony punkt w dotychczasowym brzmieniu: „Nadawanie 

nazw ulicom, placom i obiektom użyteczności publicznej oraz przygotowanie 

stosownych projektów uchwał w sprawach nazewniczych.”. Nowe proponowane 

brzmienie punktu: „Opiniowanie wniosków nazewniczych dla ulic, placów i parków.”.  

• Kolejne zmiany mają charakter kosmetyczny.  

Uwag i propozycji dodatkowych punktów nie zgłoszono.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poddała pod głosowanie Komisji 
przyjęcie planu pracy Komisji Kultury na 2020 r. 

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” przyjęła plan pracy na 2020 r.  
 
Ad 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
miasta Łodzi na 2020 rok – druk nr 18/2020.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: o wprowadzenie do tematu poprosiła 
przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Halina Wyszomirska: poprosiła o możliwość 
łącznego zreferowania projektów uchwał ujętych w punkcie nr 4 i 5 dziennego porządku 
obrad.  

Uwag nie zgłoszono.  

Ad 5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2020-2040 – druk nr 19/2020.  

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Halina Wyszomirska: omówiła, w zakresie 
merytorycznych zainteresowań Komisji, załączony do niniejszego protokołu projekty uchwał 
opisane w druku  nr 18/2020 i w druku nr 19/2020.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poddała pod głosowanie Komisji 
przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 
2020 rok – druk nr 18/2020.  
 
Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz 4 głosach 
„wstrzymuj ących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2020 rok – druk nr 18/2020.  
 
Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poddała pod głosowanie Komisji 
przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Łodzi na lata 2020-2040 – druk nr 19/2020. 
 
Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz 4 głosach 
„wstrzymuj ących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2020-2040 –  
druk nr 19/2020. 
 
Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały stanowisko - apel do Prezydenta Miasta Łodzi 
o podjęcie działań zmierzających do wykonania przyłącza gazowego do znicza przy 
Pomniku Martyrologii Dzieci w parku im. Szarych Szeregów – druk BRM nr 6/2020.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 
porządku obrad poprosiła przedstawiciela projektodawców radną pania Elżbietę Bartczak.  
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Radna p. Elżbieta Bartczak: w imieniu projektodawczyń, radnej p. Moniki Malinowskiej – 
Olszowy i własnym omówiła załączony do niniejszego protokołu projekt uchwały opisany 
w druku BRM nr 6/2020. 

Pytania.  

Radny p. Robert Pawlak: czy były konsultowane kwestie techniczne, czy jest możliwe 
ponowne podłączenie gazu? Jest też problem z wielkością znicza, jest on zbyt nisko.  

Radna p. Elżbieta Bartczak: wystąpiono do gazowni, czy może być ponowne podłączenie 
ognia do starego przyłącza, czy musi być wybudowane nowe przyłącze. Co do znicza, ze 
względu na bliskości Szkoły Podstawowej nr 81 im . Bohaterskich Dzieci Łodzi i która ma 
pod patronatem właśnie ten pomnik; zgłaszało się do nas wiele środowisk lokalnych i szkoła, 
aby ponownie ten znicz zapłonął. Nie ma tam żadnych przeciwwskazań, aby ten znicz nie 
płonął, ponieważ po wstępnych rozmowach z panią architekt będzie możliwość, że ten znicz 
będzie wyniesiony do góry i również będzie osłonięty w ten sposób i takim materiałem, aby 
nie zagrażał użytkownikom parku.  

Jeśli chodzi o projekt uchwały dotyczący tablicy pamiątkowej, musi wypowiedzieć się IPN. 
Po opinii będziemy mogli procesować kolejny projekt uchwały.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poddała pod głosowanie Komisji 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały stanowisko - apel do Prezydenta Miasta Łodzi 
o podjęcie działań zmierzających do wykonania przyłącza gazowego do znicza przy Pomniku 
Martyrologii Dzieci w parku im. Szarych Szeregów – druk BRM nr 6/2020. 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stanowisko - apel do 
Prezydenta Miasta Łodzi o podjęcie działań zmierzających do wykonania przyłącza 
gazowego do znicza przy Pomniku Martyrologii Dzieci w parku im. Szarych Szeregów – 
druk BRM nr 6/2020. 

Ad 7. Sprawy nazewnicze.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: przedstawiła sprawy nazewnicze: 

1. Propozycja nazewnicza Andrzeja Wajdy  dla drogi wewnętrznej zlokalizowanej na 
działkach ewidencyjnych nr 312, 86/11, 87/21 w obrębie B-20 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: jako Komisja Kultury zajmowaliśmy 
się już tą drogą z tego względu, że ten sam wnioskodawca zgłaszał propozycję nazewniczą 
Harrego Pottera. Wówczas nie przygotowano projektu uchwały uwzględniającego tę 
propozycję nazewniczą.  

Pojawia się wątpliwości, czy jest możliwość nadania nazwy, która aktualnie proponowana jest 
przez wnioskodawców. Wątpliwość powstała, ponieważ ta propozycja nazewnicza była już 
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poddana pod konsultacje społeczne, gdzie wnioskodawcą był Prezydent Miasta Łodzi, czyli 
taki zamysł Miasta był, aby Andrzej Wajda upamiętniony został na terenie Nowego Centrum 
Łodzi, gdzie zostały wskazane konkretne lokalizacje.  

W związku z tym czekamy na stanowisko ŁOG, stanowisko Miasta w tej sprawie. 
Po otrzymaniu stanowiska przygotujemy – bądź nie – intencję w tej sprawie.  

Zastępca Dyrektora Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Edyta Majer: wysłaliśmy zapytanie 
do rady osiedla działającej na tamtejszym terenie. Czekamy na odpowiedź.  

2. Fundacja Łódzki Szlak Kobiet – inicjatywa Ulice dla Łodzianek.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: jest to apel o uhonorowanie 
w przestrzeni Miasta znanych i zasłużonych łodzianek.  

3. Propozycja nazewnicza: ulica/Aleja Podpułkownika Wacława Lipińskiego dla jednej 
z łódzkich ulic.  

Wnioskodawcy:  

Związek Legionistów Polskich i Ich Rodzin Zarząd Główny; 

Prezes Klubu Narciarskiego PTTK Oddział Łódzki; 

Towarzystwo „Strzelec”.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: w dniu 27 stycznia 2020 r. Komisja 
Kultury skierowała do ŁOG pytanie w sprawie wskazania lokalizacji dla tej propozycji 
nazewniczej. ŁOG przygotował informację nt. trzech proponowanych lokalizacji. Taką 
odpowiedź otrzymaliśmy, będzie załączona do Aktówki.  

4. Zarząd Dróg i Transportu – w sprawie zmiany nazwy jednej z dwóch ulic mających 
tego samego patrona: Bolesława Śmiałego oraz Bolesława Szczodrego.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: informacja ŁOG (e-mail z dnia 
9 stycznia 2020) jest taka, że przy ul. Bolesława Szczodrego jest 21 punktów adresowych, 
a przy ul. Bolesława Śmiałego nie ma osób zameldowanych ale są 2 punkty adresowe  
(nr 4 i nr 6). Jest to informacja pomocnicza, ponieważ uważam, że nadrzędną zasadą jest dla 
nas to, że nie zmieniamy nazw istniejących – zgodnie z uchwałą z 2008 r., mimo faktycznej 
sytuacji, że ta sama postać pod dwoma przydomkami patronuje dwóm ulicom.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radny p. Maciej Rakowski: ja mam inne zdanie. Ta sprawa 
co jakiś czas odżywa i daje asumpt do drwin i kpin z władz Miasta. Ja sądziłem, że te ulice są 
bardziej nasycone punktami adresowymi. Jakie to są punkty adresowe?  

Zastępca Dyrektora Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Edyta Majer: pod numerem 4 i 6 nie 
jest nikt zameldowany, ale jest prowadzona działalność gospodarcza. Spróbujemy zwrócić się 
do firmy.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: jeśli będzie taka intencja ze strony 
pana przewodniczącego Rakowskiego, prosimy o przygotowanie projektu uchwały. 
W sprawie wyboru patrona polecamy prowadzony przez naszą Komisję bank nazw.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radny p. Maciej Rakowski: można zwrócić się do firmy 
zapytaniem, czy chciałaby zaproponować nazwę.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: ustalmy więc, że czekamy na 
informację. Jeśli, w miarę możliwości, uda się ustalić pani dyrektor dane adresowe do tej 
firmy, to wtedy wystąpimy z takim zapytaniem. 

5. Propozycja nazewnicza Obrońców Przebraża 1943 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: w dniu 27 stycznia 2020 r. Komisja 
Kultury skierowała do ŁOG pytanie o stanowisko Miasta w zgłoszonej sprawie nazewniczej. 
My, jako Komisja, jesteśmy jedynie świadkiem korespondencji pomiędzy wnioskodawcą, 
który był u nas na posiedzeniu i prezentował tę propozycję. Rada Osiedla Wiskitno wystąpiła 
z własną propozycją nazewniczą Strażaków Polskich i w chwili obecnej konsultuje tę 
propozycję; jest w kontakcie z panem wnioskodawcą w tym znaczeniu, że przez radę osiedla 
został on poinformowany o opinii w stosunku do zgłoszonej przez siebie propozycji 
nazewniczej.  

Odnośnie planów Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi co do propozycji nazewniczej 
dotyczącej ronda Tomaszowska Jędrzejowska zwróciły się do nas media, konkretnie TuŁódź, 
z prośbą o udzielenie informacji na jakim etapie ta sprawa jest i czy pojawi się uchwała Rady 
Miejskiej z propozycją nazewniczą.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: nie mam nic przeciwko temu, aby rada osiedla miała 
swoje propozycje nazewnicze, ale nie propozycję Strażaków Polskich – jeśli mamy w Łodzi 
ulicę Strażacką, ponieważ to będzie wprowadzało w błąd. Już mamy kilka takich nazw 
i wolałbym, abyśmy tego jednak unikali.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radny p. Maciej Rakowski: cały czas głoszę tezę, że nazwy 
powinno się nadawać wtedy, kiedy rzeczywiście jest coś do nazwania.  

Radny p. Robert Pawlak: rada osiedla nie koresponduje z panem wnioskodawcą tylko rada 
osiedla wydała negatywną opinię co do proponowanej przez niego nazwy.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: ja przedstawiam państwu tę sprawę 
szczegółowo, ponieważ jest to bardzo istotne w świetle informacji, które jako Komisja 
jesteśmy zobowiązani podać mediom. A sam wnioskodawca skierował ze swojego adresu 
e-mail do rady osiedla informację, że zgodnie z sugestią Komisji Kultury zwraca się, jako 
mieszkaniec pobliskiego osiedla, jako osoba żywo zainteresowana historią Polski 
z zapytaniem, czy istnieją przeciwwskazania ze strony Rady Osiedla Wiskitno by wystąpić 
o nadanie nazwy Obrońców Przebraża rondu u zbiegu ulic Tomaszowskiej i Jędrzejowskiej; 
dalej przytacza uzasadnienie.  

Na to rada osiedla odpowiada informując, iż negatywnie opiniuje zaproponowaną nazwę 
Obrońców Przebraża uzasadniając to faktem, że obecnie trwają na osiedlu konsultacje 
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z mieszkańcami w sprawie nazwy ronda, a do mieszkańców należy składanie propozycji i ich 
wybór.  

Dalej rada osiedla wyraża nadzieję, że proponowana nazwa znajdzie miejsce na osiedlu na 
którym zamieszkuje wnioskowała propozycji nazewniczej Obrońców Przebraża.  

W związku z tym ja rozumiem argumenty podawane przez moich przedmówców co do 
propozycji nazewniczej Strażaków Polskich w sytuacji, kiedy mamy już ulicę Strażacką, ale 
ja nie czuję się w obowiązku radę osiedla kierować w prowadzeniu konsultacji. Te sprawy 
uregulowane są w statucie osiedla.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: jednak możemy im delikatnie zwrócić uwagę, że 
propozycja nazewnicza Strażaków Polskich może się zdarzyć, że nie przejdzie, bo jest już 
podobna nazwa ulicy.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: konsultacje już trwają więc możemy 
spodziewać się uchwały rady osiedla.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: to kolejna awantura z tą radą osiedla.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: odczytała treść korespondencji 
elektronicznej z TuŁódź. Proponuję przedstawić jako odpowiedź informację o ciągu zdarzeń 
jakie miały miejsce w tej sprawie i jednocześnie zaznaczyć, że Komisja nie widzi potrzeby 
nadawania nazwy dla tego ronda.  

6. Pismo Zarządu Zieleni Miejskiej w sprawie propozycji zieleńcowi 
zlokalizowanemu przy ul. Łososiowej na działce ewidencyjnej o nr 321/6 w obrębie 
B-8 nazwy „Parku im. Łódzkich Harcerek: Asi i Olgi”, w którym ZZM informuje, 
że akceptuje przedstawioną propozycję.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: nie wpłynęła jednak do Komisji 
Kultury uchwała Rady Osiedla Radogoszcz, którą ZZM powinien przesłać. Po przekazaniu 
kompletu dokumentów powrócimy do sprawy.  

Ad 8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: poinformowała o sprawach, które 
wpłynęły do Komisji: 

1. Wydział Kultury  – pismo w sprawie możliwości weryfikacji kosztów pobieranych za 

wynajem lokali przeznaczonych na pracownie twórcze ze względu na ich zły stan 

techniczny; (doręczono do Aktówki).  

2. Stowarzyszenie Przyjaciół Starego Miasta w Łodzi – prośba o pomoc oraz 

informacje na temat dotychczasowej działalności Stowarzyszenia; (doręczono do 

Aktówki).  

3. Mieszkanka – pismo w sprawie posesji przy ul. Wólczańskiej 188; (doręczono do 

Aktówki).  
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4. Biuro ds. Partycypacji Społecznej – przekazanie uchwały nr 54/9/19 Rady Osiedla 

Teofilów – Wielkopolska z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia uznania dla 

laureatki Nagrody Nobla Olgi Tokarczuk i zakupu przez biblioteki miejskie 

twórczości Noblistki; (doręczono do Aktówki).  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: to pismo chciałabym skierować do 
Wydziału Kultury, ponieważ rozumiem, że tam jeszcze nie trafiło. Uchwała wskazuje, że 
członkowie rady osiedla wyrażają uznanie dla Olgi Tokarczuk i zgodnie z uzasadnieniem 
zwracają się o to, aby biblioteki zlokalizowane na terenie osiedla dokonały zakupu twórczości 
noblistki.  

5. Fundacja Kamea Łódź – prośba o odstąpienie od zamiaru przeniesienia filii nr 20 
Biblioteki Miejskiej w Łodzi zlokalizowanej przy ul. Limanowskiego 194; (doręczono 
do Aktówki).  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: podczas naszego wyjazdowego 
posiedzenia do bibliotek tę fili ę odwiedziliśmy jako dodatkową. Była to filia w złym stanie 
technicznym, zlokalizowana na I piętrze budynku typu pawilon. Sprawa trafiła również do 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która w dniu 15 stycznia 2020 r. otrzymała petycję o 
uchylenie uchwały Rady Miejskiej w Łodzi Nr XIV/496/19 w sprawie zamiaru zmiany statutu 
Biblioteki Miejskiej w Łodzi w części dotyczącej lokalizacji filii.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: ostatnia sprawa to zaproszenia, które 
wpłynęły na Festiwal Sztuk Przyjemnych i Nieprzyjemnych. Dostałam zaproszenia imienne 
dla wybranych osób – tak muszę powiedzieć – i dwa zaproszenia ogólne do wykorzystania 
przez członków Komisji Kultury. Prezydium Komisji oraz radny p. Bartłomiej Dyba – 
Bojarski i radny p. Radosław Marzec otrzymali zaproszenia imienne, a pozostałe osoby z listy 
obecności – jako członkowie Komisji Kultury – muszą podzielić się dwoma zaproszeniami do 
ogólnego użytku.  Zgodnie z listą obecności pani przewodnicząca odczytała nazwisko 
radnych, którzy otrzymają do podziału pomiędzy sobą dwa zaproszenia.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: zapytał o program stypendialny zwracając uwagę na 
to, kiedy wnioski będą rozpatrywane wziąwszy pod uwagę, że program, ma charakter roczny, 
a w komisji konkursowej zasiadają radni z Komisji Kultury.  

P.o. zastępca dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: poprosił o możliwość 
udzielenia odpowiedzi w terminie późniejszym (po posiedzeniu).  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: zapytał czy Wydział Kultury ma kontakt, przegląd 
co dzieje się w Teatrze Pinokio po objęciu stanowiska przez nowego dyrektora, bo stamtąd 
cały czas dochodzą informacje, że ten dyrektor jest na urlopie, nie ma cały czas programu 
jego działań. Czy państwo, jako wydział, macie nadzór nad tą jednostką? Informacje z 
Pinokia są niepokojące.  

P.o. zastępca dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: zostaliśmy zapoznani 
z tą sytuacją. Odbyło się spotkanie z panem dyrektorem i jesteśmy w trakcie omawiania tej 
sytuacji.  
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: proszę, aby prezydium Komisji Kultury w 
najbliższym porządku obrad ujęło punkt dotyczący omówienia aktualnej sytuacji w Teatrze 
Pinokio. Jeśli państwo będziecie chcieli z jakiś powodów tę informację odłożyć, to poproszę o 
taką informację, bo sytuacja jest delikatna i trudna. Ale biorąc pod uwagę dochodzące stamtąd 
informacje, powinniśmy powoli zacząć się tym tematem zajmować.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: uwzględnimy ten punkt w porządku 
obrad kolejnego posiedzenia Komisji. Termin, który przewiduję to 18 lutego, przed sesją.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka: wracając do punktu 3. porządku obrad 
chciałabym jeszcze raz zwrócić państwa uwagę na punkt w planie pracy, który dotychczas był 
sformułowany: „Nadawanie nazw ulicom, placom i obiektom użyteczności publicznej  
oraz przygotowanie stosownych projektów uchwał w sprawach nazewniczych.” 
A w projekcie planu pracy na rok 2020 zmieniłam jego brzmienie na: „Opiniowanie 
wniosków nazewniczych dla ulic, placów i parków.”. Ograniczenie to spowodowane jest tym, 
że moim zdaniem Komisja Kultury nie jest jedynym możliwym projektodawcą uchwał 
nazewniczych, a niestety dzieje się tak, że w sprawach trudnych ŁOG lub wnioski, które są 
bezpośrednio kierowane do Prezydenta Miasta Łodzi, nie uzyskują żadnej opinii, kierowane 
są do Komisji Kultury i decyzja pozostawiona jest Komisji. Ja chciałabym, abyśmy jako 
Komisja jedynie opiniowali, a nie czuli się odpowiedzialni jako projektodawcy, zobowiązani 
do tego, aby w każdej sprawie przygotowywać projekt. Chciałabym, aby to wybrzmiało.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 

Wobec braku zgłoszeń innych spraw Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina K ępka 
zakończyła posiedzenie.  

  Protokół sporządziła      Przewodnicząca Komisji 

Monika Olejniczak             Karolina Kępka 

 

 


